
 
 

Zápisnica zo zasadnutia Akademického senátu VŠMU 
zo dňa 21.05.20201 

 
 
Forma zasadnutia: online, prostredníctvom platformy MS Teams 
Čas: 9.30 h  
 
Prítomní: Podľa prezenčnej listiny z MS Teams - Senát bol uznášania schopný. 
Ospravedlnení: prof. Mgr. Boris Lenko; prof. Mgr. art. Roman Polák 

Hostia:  
doc. Mária Heinzová, ArtD., rektorka VŠMU, 
Ing. Jana Cibulčíková, kvestorka VŠMU, 

 
PROGRAM zasadnutia: 
1. Prerokovanie a hlasovanie o Výročnej správe o činnosti a hospodárení VŠMU za rok 2020  
2. Voľba zástupcu VŠMU v RVŠ 
3. Rôzne 

PRÍLOHY: 

• Výročná správa o činnosti VŠMU za rok 2020-textová časť 

• Tabuľková príloha k Výročne správe o činnosti  za rok 2020 

• Ocenenia študentov VŠMU za rok 2020 

• Prehľad zmien vnútorných predpisov za rok 2020 

• Tabuľka umeleckých výkonov VŠMU v CREUČ za rok 2020 
 

• Výročná správa o hospodárení VŠMU za rok 2020, vrátane tabuliek 

• Účtovná závierka k 31.12.2020 

• Finančné výkazy k 31.12.2020 
 
Zasadnutie viedol predseda Akademického senátu (ďalej len AS) prof. Mgr. Art. Peter Pavlac.  
 
Predseda AS prof. Peter Pavlac (ďalej len „predseda AS“) privítal členov AS a podľa Rokovacieho 
poriadku AS navrhol druhého overovateľa zápisnice – Mária Houdeka a vyzval členov senátu 
aby hlasovali: 
 
Hlasovanie 
Prítomných: 14 
Za: 14 
Proti: 0 
Zdržali sa: 0 
 

UZNESENIE: AS VŠMU Za druhého overovateľa zápisnice zvolil Mária Houdeka. 
 
Predseda AS vyzval prítomných členov AS aby sa vyjadrili k programu zasadnutia alebo predložili 
návrhy na jeho doplnenie. Nikto z členov nepodal doplňujúce ani pozmeňujúce návrhy 
k programu. Predseda navrhol zrušiť bod č. 2 programu a do bodu „Rôzne“ navrhol znova otvoriť 
diskusiu o možných návrhoch na kandidátov do Rady vysokých škôl. Návrh zmeny programu 
vyplýva z faktu, že predseda do uvedeného termínu neobdržal návrhy na zástupcu do RVŠ. 
Predseda oslovil niekoľko vhodných kandidátov, ktorí však nomináciu odmietli.  



Predseda dal hlasovať za navrhnuté zmeny v programe: 
 

Hlasovanie 
Prítomných: 14  
Za: 14 
Proti: 0 
Zdržali sa: 0 
 
UZNESENIE: AS VŠMU schválil všetky zmeny programu. 
 
K bodu 1 
Prerokovanie a hlasovanie o Výročnej správe o činnosti a hospodárení VŠMU za rok 2020 
 
Predseda AS otvoril prvý bod programu a na zasadnutí privítal rektorku doc. Mgr. art. M. 
Heinzovú, ArtD. (ďalej len „rektorka“) a kvestorku Ing. J. Cibulčíkovú.  
 

Rektorka poďakovala za privítanie a stručne zhrnula najdôležitejšie informácie týkajúce sa činnosti 
VŠMU v roku  2020:  
- Členom AS oznámila, že Výročná správa o činnosti a hospodárení VŠMU za rok 2020 bola 

členom AS zaslaná vo forme ako v predchádzajúcom roku, ale na webovom sídle školy bude 
zverejnená v novej úprave, ktorú pripravil  prorektor M. Benža, MA, ArtD. Ubezpečila, že 
výročná správa prešla jazykovou a formálnou úpravou. 

- Rok 2020 poznamenala pandémia, ktorá ovplyvnila dianie v celej spoločnosti. VŠMU sa to 
dotklo osobitne, keďže štúdium na VŠMU je nemožné plnohodnotne absolvovať v dištančnej 
forme, jeho podstata je založená na osobnom kontakte pedagóga a študenta/ov a umelecká 
činnosť študentov aj pedagógov je naviazaná na svojich divákov, poslucháčov a závislá od 
vzájomnej interakcie. 

- VŠMU musela v kľúčových mesiacoch letného a zimného semestra obmedziť prezenčnú výučbu 
a nahradiť ju dištančnou formou. Obmedzila tiež mnohé umelecké, umelecko-vedecké aktivity, 
súvisiace s procesom vzdelávania na škole. Pandémia tak ovplyvnila aj podujatia plánované k 
významným výročiam, ktoré priamo súviseli s VŠMU (k 30. výročiu vzniku Filmovej a televíznej 
fakulty a tiež k storočnici SND), a nedovolila realizovať množstvo umeleckých podujatí, na 
ktorých mali participovať pedagógovia a študenti školy. Prejavilo sa to tiež značným znížením 
umeleckej činnosti v celom verejnom priestore a zrušením mnohých domácich a zahraničných 
festivalov, koncertov, premiér a súťaží. Aj napriek poklesu celkového počtu produkcií a divákov 
o vyše polovicu oproti predošlému obdobiu považujeme za úspech za daných okolností aj takýto 
stav produkcií. 

- Počas núdzového stavu sa na VŠMU vo zvýšenej miere začala používať komunikačná platforma 
MS Teams a to najmä na online výučbu, štátne skúšky a rôzne zasadnutia. Na konci roka 2020 
VŠMU personálne posilnila oblasť IKT prijatím novým pracovníkov. 

- Rektorka ďalej informovala, že v januári 2020 bol zvolený nový prorektor pre oblasť zahraničia, 
styku s verejnosťou a projektovú činnosť Matúš Benža, Ma, ArtD. 
 

V oblasti štúdia rektorka vyzdvihla nasledujúce; 
-  Počet študentov na jednotlivých fakultách a v rámci celej VŠMU je dlhodobo stabilizovaný 

a pohybuje sa len v minimálnom rozmedzí tesne pod 1000 študentov za celú VŠMU. K 
31.10.2020 študovalo na VŠMU vo všetkých troch stupňoch štúdia spolu 981 študentov (minulý 
rok 990).  Zahraničných študentov bolo 124 (minulý rok 111). 

- Na prijímacie konanie sa prihlásilo v 1. a 2. stupni spolu 894 (minulý rok 892), zúčastnilo sa 795 
(minulý rok 791), prijatých bolo 406 (minulý rok 397) , na štúdium sa zapísalo 360 (minulý rok 
366) .  



- Rektorka upozornila, že pandémia koronavírusu rovnako spomalila ďalší rozvoj študijných 
programov v cudzom jazyku na HTF, a tiež ovplyvnila snahy o získavanie záujemcov o štúdium 
interpretačných študijných programov z ázijských krajín.  

- Od ak. r. 2019/2020 VŠMU spolupracuje s Centrom ďalšieho vzdelávania Univerzity 
Komenského v Bratislave a v rámci Univerzity tretieho veku pripravila celoročný vzdelávací 
program Múzické umenia v spoločnosti, určený širokej verejnosti. Pôvodne plánované 
ukončenie vzdelávacieho cyklu bolo v máji 2020, pre prebiehajúcu pandémiu bola výučba 
v apríli prerušená a program bol kompletne dokončený v septembri 2020.  

- V ak. r. 2020/21 vznikol na škole Interný grantový program, ktorý má za cieľ podporovať tvorivé 
projekty študentov pre rozvoj ich kreatívnych schopností v spolupráci so svojimi pedagógmi. Pre 
projekty grantového programu vyčlenili fakulty spolu 15 000 €. Prihlásené projekty kvôli 
objektivite posudzovali externí hodnotitelia a Správna rada IGP vybrala finalistov, ktorým 
určenú sumu pridelila.  

- V letných mesiacoch roku 2020 boli Slovenskou akreditačnou agentúrou pre vysoké školstvo 
zverejnené nové akreditačné štandardy. VŠMU na základe požiadaviek vyplývajúcich zo 
štandardov pripravila žiadosti o akreditáciu nových aktualizovaných študijných programov, v 
ktorých zlúčila viaceré doterajšie študijné programy do kompaktnejších celkov, ktoré integrujú 
súčasné, obsahovo veľmi blízke programy. Príprava akreditačných materiálov bola náročná 
práca, ale pedagógovia tento proces úspešne zvládli.  

- Kvôli zosúladeniu požadovaných kvalitatívnych parametrov vzdelávania s novými predpismi 
ustanovila VŠMU Radu pre vnútorné hodnotenie kvality VŠMU. Počas celého roka VŠMU 
schválila 25 nových predpisov, ktoré s týmto procesom súvisia. 
 

Rektorka v krátkosti tiež zhrnula fakty z oblasti získavania grantov a z investičnej činnosti; 
- Pre zabezpečovanie odborných podujatí pedagógovia úspešne využívali grantové schémy. 

Riešitelia grantov na VŠMU získali pre svojich 54 projektov celkovú sumu 446 188 €. Kvôli 
pandemickej situácii musela byť časť prostriedkov (35 344 €) vrátená, niektoré projekty boli 
presunuté na ďalšie obdobie. Oproti roku 2019 však riešitelia získali celkovo na svoje projekty 
o vyše 150 000 € viac. Prehľad za jednotlivé fakulty: DF – 36 452 €        FTF - 340 214 €       HTF – 
69 522€. 

- V oblasti investičných zámerov bolo zrealizovaných v roku 2020 niekoľko plánovaných 
projektov. Za najvýznamnejšie považuje rektorka projekt vzduchotechniky v kinosále na FTF, 
nákup modernej obrazovo-zvukovej záznamovej techniky a rekonštrukciu chodieb, dverí a 
podláh na HTF.  Rektorka zdôraznila, že bližšie informácie k tejto časti podá kvestorka Ing. J. 
Cibulčíková.  
 

Rektorka ďalej vyzdvihla umeleckú a propagačnú činnosť v roku 2020;  
- Ocenila prácu študentov, ktorí napriek nepriaznivej situácii získali v roku 2020 spolu 26 cien na 

súťažiach.  
- Napriek tomu, že mnoho podujatí bolo presunutých do online priestoru, výsledkom umeleckej 

a publikačnej činnosti pedagógov a doktorandov školy je 740 tvorivých záznamov v registri 
CREUČ a 166 záznamov v registri CREPČ. 

- Škola v roku 2020 vydala anglickú verziu výročnej publikácie z predchádzajúceho roka, vydala 
ďalšie číslo časopisu Múza, ktorého hlavnou témou bolo 30. výročie založenia FTF. Časopis je 
prístupný aj v elektronickej podobe. 

- Vydavateľská činnosť na VŠMU edituje kvalitnú odbornú literatúru predovšetkým pre potreby 
študentov školy, ale aj pre odbornú verejnosť. V roku 2020 vzniklo na pôde VŠMU šesť publikácii 
a škola rovnako vydala dva CD nosiče – jeden autorský a jeden interpretačný. Pedagógovia HTF 
účinkovali a nahrali v iných slovenských a zahraničných vydavateľstvách ďalšie nahrávky v počte 
19 CD nosičov. 
 



Oblasť medzinárodnej spolupráce bola kvôli pandémii zasiahnutá najviac;  
- Začiatkom roka 2020 boli podané projekty mobility jednotlivcov v programových a partnerských 

krajinách (kľúčové akcie: KA103 a KA107). Na jar 2020 boli stornované všetky vopred plánované 
mobilitné aktivity vysielaných ako aj prijímajúcich pedagógov a zamestnancov. Spolupráca so 
zahraničnými školami a partnerskými inštitúciami sa presunula primárne do virtuálneho 
priestoru. Realizácia všetkých prebiehajúcich mobilitných projektov s programovými 
a partnerskými krajinami bola predĺžená o jeden rok.  
 

Rektorka v závere zhrnula, že aj napriek všetkým ťažkostiam a obmedzeniam, ktoré priniesol rok 
2020, sa VŠMU snažila vysporiadať s novou situáciou čo najlepšie. V súlade s nariadeniami vlády 
a prijatými opatreniami umožnila štúdium a umelecké aktivity v takej miere, aby neohrozila zdravie 
a životy študentov, pedagógov i zamestnancov, čo sa však nie vždy stretlo s ich pochopením.  
Rok 2020 rektorka považuje za jeden z najnáročnejších rokov v existencii školy. Umelecká činnosť, 
pri ktorej je nevyhnutnou a bezpodmienečnou interaktivita a účasť diváka, poslucháča, sa musela 
uskutočňovať v nových formách, škola musela prispôsobiť, modifikovať výučbu, nájsť možnosti pre 
realizáciu záverečných prác ako i ostatných umeleckých predmetov a výkonov – koncertov, filmov, 
predstavení. Za najväčší prínos v roku 2020 rektorka považuje prácu študentov a pedagógov, ktorí 
napriek všetkému dokázali v tejto novej, celkom netradičnej situácii v sebe objaviť veľkú 
životaschopnosť a kreativitu.  

 
Predseda AS poďakoval rektorke za zhrnutie základných faktov z časti Výročnej správy o činnosti 
VŠMU za rok 2020 a dal slovo kvestorke.  

 
- Kvestorka Ing. J. Cibulčíková (ďalej len „kvestorka) nadviazala na rektorku a informovala, že 

pandemická situácia sa odrazila aj v ekonomike. Zámerom VŠMU v roku 2020 bolo 
predovšetkým účelne využiť finančné prostriedky na dobudovanie moderného technického 
a technologického vybavenia jednotlivých fakúlt.  

- Podmienky pre obstarávanie, zabezpečovanie a dodávky tovaru boli značne obmedzené, no 
napriek tomu sa podarilo zrealizovať všetky projekty, ktoré boli v roku 2020 naplánované. 

- Zabezpečenie technického a technologického vybavenia sa odrazilo v raste dlhodobého 
hmotného majetku, ktorý vzrástol o 26 000 €. 

- Priaznivá situácia sa odzrkadlila aj vo finančnom majetku, ktorý vzrástol  hlavne  z dôvodu výšky 
dotácie. 

- Hospodársky výsledok za bežné obdobie vzrástol v porovnaní s rokom 2019 o 8,1 %.   
Dosiahnutý  HV vo výške 956 488€  predstavuje medziročný nárast o 506 000 €.  

- Celkové výnosy školy za rok 2020 boli vo výške 10,8 mil. €, čo predstavuje medziročný nárast 
o 648 000 € (tvoria ich najmä výnosy z hlavnej činnosti).  

- Náklady roku 2020 boli vo výške 9 900 000 €, čo predstavuje nárast o 142 000 € a to 
predovšetkým z dôvodu nárastu mzdových nákladov. Nárast mzdových nákladov a výšky 
priemernej mzdy vyplýva hlavne z valorizácie miezd, zákonom stanovených úprav a navýšením 
príplatkov za prácu v noci a cez víkend , ktoré upravuje novelizácia Zákonníka práce. 

- Dosiahnuté hospodárske výsledky za jednotlivé fakulty boli použité v plnej výške na tvorbu 
rezervného fondu. 

- Bežná dotácia medziročne vzrástla o 1,1 mil. € z toho dotácia na uskutočňovanie 
akreditovaných študijných programov vzrástla o 572 000 €, na výskumnú, vývojovú a umeleckú 
činnosť o 387 000 € a na rozvoj o 68 000 € na sociálnu podporu študentov o 63 000 €. 

- Na kapitálové dotácie VŠMU dostala 280 000 € z toho bolo 65 000 € použitých na zavedenie 
klimatizačných jednotiek do kancelárií v priestoroch ekonomického oddelenia v budove na 
Ventúrskej ul.,  45 000 € bolo vyčlenených na výmenu výťahu na FTF (výmena sa bude realizovať 
v roku 2021), 110 000 € bolo použitých na obnovu chodieb na HTF na prvom poschodí. 



- Kapitálová dotácia na obnovu nástrojového parku sa využila s časovým oneskorením, a to 
z dôvodu opakovaných námietok zo strany neúspešného uchádzača. Úrad pre verejné 
obstarávanie ako aj Rada pre verejné obstarávanie potvrdila, že VŠMU v tomto prípade 
nepochybila a postupovala v súlade so zákonom. 

- V roku 2020 došlo k výmene vzduchotechniky na FTF, ktorá bola hradená z kapitálovej dotácie 
MŠVVaŠ vo výške 200 000 € a 285 000 € si FTF hradila z vlastných zdrojov.  

- Okrem príjmov z dotácie MŠVVaŠ mala VŠMU príjmy predovšetkým z programu Erasmus+, AVF 
a FPU a i. Tieto príjmy boli vo výške 290 000 €. 

 
Kvestorka na záver zhrnula, že aj napriek pandemickej situácii bola škola vo veľmi dobrej finančnej 
kondícii. Pre základné porovnanie finančnej situácie VŠMU s minulými rokmi kvestorka predložila 
členom AS graf a dala priestor na otázky.  

 
Predseda poďakoval za komplexné správy o činnosti a hospodárení VŠMU za rok 2020 a vyzval 
členov AS k otázkam a pripomienkam. Nikto z členov AS nevzniesol žiadne pripomienky.  

 
Predseda AS sa informoval o stave posudzovania materiálov k akreditácii študijných programov 
jednotlivých fakúlt. Rektorka reagovala a zhrnula, že nové študijné programy boli podané na 
akreditáciu a SAAVŠ má na posúdenie 180 dní odo dňa doručenia žiadosti. V ideálnom prípade budú 
rozhodnutia doručené v auguste príp. v septembri. Podľa slov prorektora Mgr. art. M. Čuvaja, ArtD. 
SAAVŠ obdržala takmer 200 žiadostí o akreditáciu, ktoré musia posúdiť. Rektorka predpokladá, že 
SAAVŠ rozhodne do zákonom stanoveného termínu a teda do 180 dní.  
 
Rektorka tiež informovala, že na ostatnom kolégiu sa vedenie dohodlo, že aktivitám smerujúcim k 
napĺňaniu zákona o zabezpečení kvality vysokoškolského vzdelávania sa budú venovať na každom 
zasadnutí kolégia alebo vedenia, na ktorom sa stanovia úlohy na najbližšie obdobie. Na fakultách 
v súčasnosti prebiehajú stretnutia, pripravujú sa nové predpisy, ktoré vyplývajú z požiadaviek 
štandardov a kreujú sa fakultné komisie kvality. Rektorka zdôraznila, že je podstatné, aby v 
septembri nasledujúceho akademického roka boli pripravené všetky kľúčové dokumenty na to, aby 
VŠMU uskutočnila jeden ročný cyklus vyhodnocovania procesov, pretože do augusta 2022 musí 
VŠMU zosúladiť systém vysokoškolského vzdelávania s novými  štandardami. Všetky tieto úlohy 
budú prebiehať kontinuálne počas celého roka.  

 
Mgr. art. Dušan Kozák, ArtD. sa informoval ako bude škola splácať zle pridelené finančné prostriedky 
z MŠVVaŠ, ktoré škola využívala v roku 2020. (Pozn.: chyba vznikla pri prepočtoch umeleckých 
výstupov performatívneho a vizuálneho umenia). Kvestorka vysvetlila, že VŠMU pridelené finančné 
prostriedky z min. roka nebude vracať. MŠVVaŠ bude túto chybu upravovať nižším rozpočtom pre 
VŠMU aj v nasledujúcich rokoch. 
 
Predseda AS sa na záver opýtal, či pri koncipovaní Výročnej správy vedenie narazilo na definovateľný 
problém, ktorý by sa dal pomenovať ako výzva v zmysle prijatia nejakých krokov, v ktorých by mohol 
byť AS nápomocný. 
Rektorka reagovala, že sa pripravuje nový spôsob metodiky financovania, avšak podrobnosti zatiaľ 
nepozná, nie je jasné, aký bude obsah nových výkonnostných zmlúv a ako sa budú týkať konkrétne 
umeleckých vysokých škôl. Prijať uznesenie, ktoré by malo relevantnú hodnotu preto nie je v 
súčasnosti možné.  

Zo strany členov AS neboli vznesené žiadne ďalšie otázky ani pripomienky. Predseda AS poďakoval 
za všetky reakcie a navrhol hlasovať za Výročnú správu o činnosti a hospodárení VŠMU za rok 2020 
v jednom hlasovaní. Akademický senát pristúpil k hlasovaniu: 



Hlasovanie 
Prítomných: 14  
Za: 14 
Proti: 0 
Zdržali sa: 0 
 
UZNESENIE: AS VŠMU schválilo Výročnú správu o činnosti a hospodárení za rok 2020. 
 
K bodu 2 

       Rôzne  
 
Predseda AS  informoval, že v Rade vysokých škôl môže mať VŠMU 4 zástupcov. Každá fakulta 
môže nominovať jedného zástupcu. Požiadal preto členov AS aby sa pokúsili do termínu 
4.6.2021 navrhnúť kandidáta, ktorého by sám predseda AS oslovil. Doc. Mgr. art.  F. Pergler, 
ArtD. je rovnako ochotný poskytnúť informácie, ktoré vyplývajú z pozície člena Rady VŠ.  
Predseda prisľúbil, že bude iniciovať ďalšie rozhovory s potenciálnymi kandidátmi.  
 
Doc. Mgr. art. Hana Štolfová-Bandová, ArtD. sa informovala ako prebieha voľba senátorov za 
študentskú časť. Predseda reagoval, že študentom končí členstvo v AS VŠMU v momente 
ukončenia štúdia. Pri voľbách do AS VŠMU v roku 2018 vznikol zoznam kandidátov (tých, ktorí 
sa stali členmi AS VŠMU rovnako ako tých, ktorí na základe hlasovania skončili „pod čiarou“). 
Na základe dokumentu Zásady volieb do AS VŠMU, dvaja nasledujúci po zvolených, sa 
automaticky stávajú náhradníkmi. Takže po skončení mandátu študentov, ktorým členstvo v AS 
skončilo, nastupujú na ich miesto zvolení náhradníci. Ak náhradníci neboli vo voľbách zvolení 
(teda nebol dostatočný počet kandidátov) musia sa organizovať doplňujúce voľby. 
 
Predseda AS prof. Mgr. art. P. Pavlac informoval o plánovanom zasadnutí AS VŠMU na 
25.06.2021 k voľbe zástupcu do Rady VŠ.  Členom AS poďakoval za účasť a rozlúčil sa. 

                     
Zapísala:  

Mgr.  Eva Hocková - tajomníčka 

 
Overili:  

Prof. Peter Pavlac – predseda AS       

Mário Houdek  

 
 
 
V Bratislave: 21.05.2021 
 
 


